المستخلص عربي : 
     جمعت من الغبار الجوي المتساقط على مدينة جدة على مدار ثلاثة عشراً من أربع مواقع تمتد بين الحد السرقي للمدينة وساحل البحر الأحمر. وقد أختبرت مواقع جمع العينات لتقع على محور يناظر الإتجاه السائد للرياح التي تهب على المدينة معظم فصول السنة. وفي نفس الوقت تم الحصول على بيانات الرياح من محطة الأرصاد الجوية لمدينة جدة. كما تم الإستعانة بصور الأقمار الصناعية للمنطقة خلال فترة الدراسية بالاضافة إلى مستوى 1A لصورة مركبة حصل عليه من وكالة الفضاء الأمريكية NASA.
     تم تحليل بيانات الرياح واستخلص منها الإتجاهات السائدة والتغيرات الزمنية كما تم إجراء التحاليل الكيميائية قيست تركيزات 11 من العناصر الثقيلة في جميع العينات (49) وقيس تركيز الهيدروكربونات  العطرية متعددة الحلقات في بعض منها حين توفرت الكميات المناسبة بالإضافة إلى التحاليل للتعرف على التراكيب المعدنية والتي أجريت على عينات مختارة تمثل الظروف المناخية المختلفة.
     وتشير بيانات الرياح وصور الأقمار الصناعية ومعدلات تساقط الغبار بأن الغبار المتساقط يأتي محمولاً بواسطة الرياح الغربية غير أن المحصلة النابعة من الغبار المثار محلياً قد تشكل جزءاً مهماً من الغبار الذي تم جمعه وسيتم التحقق من ذلك عند الإنتهاء من تحاليل نتائج التحاليل الكيميائية والمعدنية.
     كما تشير النتائج الأولية للتحاليل الكيميائية إلى وجود تباينات زمنية وجغرافية ملحوظة كما تشير أيضاً إلى أن تركيزات معظم العناصر الثقيلة ذات الدلالة البيئية والهيدروكربونات العطرية متعددة الحلقات تفوق مثيلاتها المقاسة في رواسب المنطقة الساحلية لمدينة جدة .

Abstract: 
Collected from the atmospheric dust falling on the city of Jeddah for three of the four ten sites stretching between Alsergi limit of the city and the Red Sea coast. The tested samples of the collection sites are located on the axis corresponds to the direction of prevailing winds that blow over the city most seasons of the year. At the same time were obtained wind data from the meteorological station of the city of Jeddah. Was also the help of satellite imagery of the region during the period of study in addition to the level 1A for a composite picture obtained from the U.S. space agency NASA.
     Were analyzed wind data and concluded, including trends and temporal changes were carried out chemical analysis measured concentrations of 11 of the heavy elements in all samples (49) and the measured concentration of aromatic hydrocarbons (PAHs) in some of them when available appropriate amounts in addition to tests to identify the compositions of mineral and conducted on Selected samples represent different climate conditions.
     The wind data and satellite imagery and the rates of fallout that the fallout is brought by western winds is that the outcome stemming from the dust raised locally may constitute an important part of the dust that was collected and will be verified upon completion of the analysis of the results of chemical analysis and mineral.
[bookmark: _GoBack]     The preliminary results of chemical analysis to the variations of time and significant geographical They also point out that most of the concentrations of heavy metals of significant environmental and polycyclic aromatic hydrocarbons than those measured in the sediments of the coastal area of ​​the city of Jeddah.
